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Svar på interpellation ”Hur gör vi med undantaget 
för EBO-lagen?” 

1. Ja länsstyrelsen har yttrat sig och tillstyrkt Nyköpings kommuns förslag
till undantag. Som vi tidigare beslutat undantas Brandkärr från EBO.

2. Kommunen ska svara Migrationsverket innan 30 april 2020 därför
kommer ärendet nu och behandlades på kommunstyrelsen den 6 april.

3. Statistik rörande arbetslösa har inte kommunen.

4. Under perioden har ca 1400 utländska medborgare som bott i Sverige
en kortare tid flyttat till Nyköping, ca 1000 personer med samma
bakgrund har flyttat från Nyköping.

Urban Granström (S) 
Kommunstyrelsens ordförande 
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Svar på interpellation angående frågor gällande 

kommunkontrakt för kvinnor som lever med våld i nära 

relation 

Till Malin Karlsson (KD) 

Jag delar din uppfattning om att kvinnor som lever med våld i nära relation är 

en grupp som är i stort behov av samhällets stöd. För att en kvinna ska kunna 

lämna en relation som präglas av våldsutsatthet, är en grundläggande 

förutsättning att kvinnan har någonstans att bo, såväl akut som på lång sikt. 

Gällande behov av bostad, har socialnämnden ett ansvar för att den 

våldsutsatta får hjälp till ett tillfälligt boende med tillräckligt skydd, eller i ett 

skyddsboende. Socialnämnden har genom sitt ovan nämnda avtal med 

Kvinnojouren Mira tillgång till skyddat boende, och tillfälligt boende i 

kommunkontrakt. Gällande dina frågor om kommunkontrakten, besvaras 

dessa var för sig i den text som följer.  

1. Hur fördelas de kommunkontrakt som finns, prioriteringsordning?

För varje person/hushåll som beviljats ett kommunkontrakt finns en 

behovsbeskrivning som omfattar framför allt storlek på bostaden, men som 

också kan inbegripa andra individuella omständigheter av vikt för att det ska 

fungera. De flesta står i kö på egen hand och själva kommunkontraktet 

verkställs när de erbjuds en bostad från hyresvärd. Parallellt med det erbjuder 

vi regelbundet lägenheter från hyresvärdarna som vi kan fördela till dem som 

inte klarar av att ansöka på egen hand eller som har alldeles för få köpoäng 

för att det ska vara rimligt att vänta. 

Socialnämnden kan inte på förhand ha kontrakt vikta åt just våldsutsatta. Det 

är inte socialnämnden som handhar lägenheterna. Däremot har 

socialnämnden tillgång till ett antal jourlägenheter som vi kan erbjuda som en 

akut och tillfällig tillflykt om hemsituationen är ohållbar. Kvinnojouren Mira, 

som förfogar över fem lägenheter av varierande storlek, kan också erbjuda ett 

skyddat boende. Kvinnojouren Mira uppger att man de senaste åren inte har 

behövt säga nej till någon kvinna som varit i behov av skyddat boende. Men 

återigen, de flesta våldsutsatta kvinnor behöver erbjudas någon form av 

skyddat boende på annan ort. 

2. Finns det något kösystem

Det förekommer inget regelrätt kösystem, utan det är angelägenhetsgraden 

som styr. Våldsutsatta kvinnor prioriteras ofta av den anledningen, liksom 

barnfamiljer i allmänhet, om matchningen stämmer. De mest våldsutsatta 

kvinnorna kan dock sällan hjälpas till en bostad med ett kommunkontrakt i 

Nyköping, utan dem måste vi ju hjälpa med att etablera sig på annan ort. 
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3. Hur ska vi hjälpa de som inte i dag uppfyller de riktlinjer som finns för att få 

ett kommunkontrakt? 

Jag anser att riktlinjerna i nuläget är väl avvägda. Bostadsbrist är inte enbart 

socialnämndens ansvar. Insatsen kommunkontrakt är inte heller lämplig för 

personer som saknar sociala eller ekonomiska problem utöver 

våldsutsattheten. Den inskränker mycket i den personliga integriteten då man 

blir föremål för en långvarig insats från socialtjänsten samt täta uppföljningar i 

form av hembesök.  

Hyresvärdar och i synnerhet allmännyttan har möjlighet att tillämpa förtur för 

vissa målgrupper där våldsutsatta är en sådan.  

4. Hur många som levt med våld i nära relation har vi kunnat ge ett 

kommunkontrakt 2019? 

Under 2019 fattade vi beslut i elva ärenden gällande kommunkontrakt med 

våldsutsatthet som grund: 

• åtta sökande beviljades kommunkontrakt 

• tre sökande fick avslag. 

De tre som fick avslag ansökte samtliga enligt 2 kap. 8 § socialtjänstlagen, 

som ger möjligheten att ansöka om bistånd i annan kommun. De var således 

inte nyköpingsbor. 

5. Hur många önskade ett? 

Elva personer ansökte om ett kommunkontrakt. Se även svar fråga 4.  

 

 

Marjo Gustafsson 

Socialnämndens ordförande 

 

 


	svar ebo.pdf
	Svar på interpellation ”Hur gör vi med undantaget för EBO-lagen?”


